
PROTOKÓŁ NR XXX/2017 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 27 września 2017 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
 

Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród   Robert Lewandowski  
Sekretarz Gminy Żmigród   Joanna Monastyrska   
Skarbnik Gminy Żmigród   Anna Dobrowolska   
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XXX SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomoc-
nych uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie do radnych, czy są 
uwagi lub wnioski do porządku obrad. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i wniosków do porządku obrad.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru Sekretarza. 
Wiceprzewodnicząca rady Maria Rybka zgłosiła kandydaturę radnej Bożeny 
Żołnierowicz.  
Radna Bożena Żołnierowicz wyraziła zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza.  
Radni 14 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radną Bożenę 
Żołnierowicz Sekretarzem. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Podjęcie uchwał. 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie zmiany uchwały nr 0007.IX.71.2015 Rady 
Miejskiej w Żmigrodzie z dnia  30.06.2015r. w sprawie utworzenia oraz nadania 
statutu jednostce budżetowej pod nazwą „Placówka Wsparcia Dziennego          
w Żmigrodzie”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.250.2017 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/264/10 Rady Miejskiej 
w Żmigrodzie  z dnia 30.04.2010r. w sprawie określenia zasad udzielania             
i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 



dydaktycznych, opiekuńczych i wychowawczych nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze w szkole. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.251.2017 
 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów w obrębie Łapczyc.      
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.252.2017 
 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów przemysłowych. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.253.2017 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia 
zasad ich zbywania , nabywania  i wykupu. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Patryk Andrzejewski w odniesieniu do projektu uchwały powiedział, że         
w stosunku do tego projektu uchwały jest spore zamieszanie, a ponadto wzbudza 
kontrowersje wśród mieszkańców i niektórych radnych. Emisja obligacji w wysokości 
3.800.000,00 zł jest konsekwencją inwestycji zaplanowanych. Ponadto emisja 
obligacji ma swoje konsekwencje, a są nimi koszty zaciągnięcia obligacji w kwocie  
1.300.000,-zł, co razem z obligacjami w wysokości 3.800.000,-zł daje ponad              
5 milionów złotych. Radny powiedział, iż uważa, że w stosunku do tej uchwały było 
można zastosować oszczędności, ponieważ planowana inwestycja budowa 
chodników na terenie przysiółkach przez powiat mogłaby przejść na przyszły rok, 
kiedy płynność finansowa gminy byłaby lepsza.  
Radny Karol Kalinka poinformował, że jest to druga uchwała w tej kadencji, 
dotycząca emisji obligacji. Następnie radny nawiązał do otrzymanej przez radnych 
opinie RIO o przedłożonym sprawozdaniu finansowym Burmistrza za I półrocze 
2017r., która jest pozytywna, ale zwraca uwagę na potrzebę stałego monitorowania 
stopnia realizacji budżetu, a w przypadku nieuzyskania zaplanowanych dochodów 
dokonania jego weryfikacji. Niewykonanie dochodów ze sprzedaży majątku               
w zaplanowanych wielkościach będzie miało wpływ na kształtowanie się 
dopuszczalnego indywidualnego wskaźnika zadłużenia w latach przyszłych.    
Wzięcie obligacji będzie miało wpływ na wskaźnik zadłużenia w latach przyszłych       



i dlatego wymaga to zastanowienia. Ponadto nie ma informacji odnośnie 
oprocentowania obligacji i dlatego uważam, dodał radny, że uchwała jest 
przedwczesna.   
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do wypowiedzi radnego 
Andrzejewskiego i radnego Kalinki; 
- zamieszanie wśród mieszkańców, o którym wspomniał radny Andrzejewski jest 
pozytywne, jeżeli chodzi o ilość pozyskanych środków i wykonywanych inwestycji, 
ponieważ dotacji pozyskano na ok.30 milionów złotych. Burmistrz powiedział, że wie, 
iż nie ma zamieszania, ale ogólne zadowolenia wśród mieszkańców naszej gminy. 
Burmistrz zwrócił się do radnych, jeżeli są przeciw obligacją to niech zaproponują, 
jakie inwestycje wykreślić. Ponadto zainwestowane środki procentują w postaci 
zrealizowanych inwestycji, które będą służyć mieszkańcom.  Burmistrz przypomniał, 
że od początku roku radnym było sygnalizowane, że taka sytuacja nastąpi. Radny 
Kalinka wspomniał, że jest to druga uchwała o obligacjach w tej kadencji i jest to 
prawda. Emisja obligacji nie stanowi zagrożenia dla naszego budżetu, a zadłużenie 
gminy po podjęciu tej uchwały będzie podobne jak dwa lata temu. Na inwestycje, 
które są realizowane gmina pozyskała dotacje, które stanowią ok.85% kosztów 
zadań. Burmistrz odniósł się do tematu chodników, które są bardzo potrzebne dla 
bezpieczeństwa mieszkańców sołectwa Borzęcin i Korzeńsko, ale nie jest to zadanie 
gminy tylko powiatu, do którego gmina dokłada się w 50%. Na zakończenie burmistrz 
zwrócił się do radnych o podjęcie uchwały. 
Radna Bożena Żołnierowicz zwróciła się do radnego Andrzejewskiego, aby 
zapoznał się z nazewnictwem, ponieważ przysiółek to dwa –trzy domki.  Radny 
chyba nie był w tych miejscowościach, ponieważ nie wie, że są to duże wsie                
i mieszkańcy czekają na chodniki. 
Radny Karol Kalinka odniósł się do tematu chodników, że są potrzebne. Na dziś 
powiat nie ogłosił jeszcze przetargu na te inwestycje, więc kiedy inwestycja zostanie 
zrealizowana. Następnie radny ponownie zwrócił się o zastanowienie i odłożenie 
decyzji o emisji obligacji, a może będzie inna forma dofinansowania tych inwestycji. 
Radny Patryk Andrzejewski powiedział, że projekt uchwały powinien zawierać 
wszystkie niezbędne informacje, a nie radni muszą dopytywać o szczegóły. 
Następnie radny poruszył temat chodników, na które powiat nie ogłosił przetargu. 
Radny podkreślił, że nie podważa zasadności budowy chodnika, tylko uważa, że 
należy to odłożyć do przyszłego roku, kiedy płynność finansowa gminy będzie 
lepsza, a za zaoszczędzone pieniądze można byłoby wybudować dłuższy chodnik. 
Sołtys z Korzeńska powiedział, że miejscowość jego jest największą wsią w gminie. 
Mieszkańcy Korzeńska od czasów wojny byli tłamszeni obietnicami. Mieszkańcy liczą 
na to, że chodnik zostanie wybudowany przez powiat wspólnie z gminą. Na 
zakończenie p. Sołtys zwrócił się do radnych, aby nie namawiali do tego, żeby ten 
chodnik nie powstał.  
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy odniosła się do kwestii poruszonej przez 
radnych w sprawie braku informacji na temat kosztów emisji obligacji. Pani Skarbnik 
przypomniała, że na posiedzeniu komisji tłumaczyła radnym, dlaczego nie ma 
uzasadnienia oraz jakie są koszty na dziś, że oprocentowanie wynosi 1,67%, ale 
czekamy na dalsze oferty z dwóch banków, które mogą proponować niższe 
oprocentowanie obligacji. Jeżeli taką ofertę otrzymamy radni zostaną poinformowani. 
Natomiast na dziś oprocentowanie miesięczne wynosi 1,67% i na pewno nie będzie 
wyższe, ale może być niższe. Następnie p. Skarbnik odniosła się do kwestii 
ogłoszenia przetargu przez powiat na budowę chodników. Prawdopodobnie powiat 
nie ogłaszał przetargu, ponieważ nie miał informacji, że gmina zabezpieczyła środki 



na dofinansowanie budowy chodników. Jeżeli dziś gmina pokaże, że jest gotowa na 
udzielenie pomocy finansowej na to zadanie to powiat będzie mógł działać w tym 
kierunku.  Bez zabezpieczonych środków powiat nie byłby w stanie niczego zrobić. 
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do wypowiedzi radnego Kalinki, że 
gdyby słuchał rad radnego to nie zrobiłby żadnej inwestycji. Burmistrz powiedział, że 
jest po to, aby z pracownikami kreować rozwój gminy i stara się to robić jak najlepiej, 
a rozwiązania, które proponuje Radzie po ich przyjęciu są realizowane. 
Radny Rafał Zagórski powiedział, że cieszy się, że w Żmigrodzie nie ma takiego 
gospodarza jak p. Andrzejewski, czy p. Kalinka. W Polsce są gminy, które nie mają 
zadłużenia, ale i nie mają żadnych inwestycji. Każdy to otrzymałby 85% 
dofinansowania bezzwrotnego do budowy domu na pewno by z tego skorzystał. Na 
terenie Żmigrodu powstają inwestycji, ponieważ burmistrz i większość radnych jest 
za tym. Na zakończenie radny powiedział, że niektórym radnym bardzo mocno się 
dziwi. 
Radny Karol Kalinka zwrócił się do radnego Zagórskiego, iż cieszy się, że              
p. Zagórski nie jest burmistrzem i nie będzie miał okazji. Radny skierował zapytanie 
do radnego Zagórskiego, aby podał nazwę gminy i pojedziemy do gminy spotkamy 
się ze Skarbnikiem. Radny powiedział, że w tym wszystkich nie chodzi oto, że on        
i radny Andrzejewski sprzeciwiają się dofinansowaniu w wysokości 85% i nie 
jesteśmy przeciwni inwestycji budowie chodników w Korzeńsku i Borzęcinie. 
Natomiast podczas uzasadniania uchwały w sprawie emisji obligacji z radnych robi 
się zakładników, albo zgodzicie się na obligacje, bo nie będzie chodnika. To stawia 
radnych w kłopotliwej sytuacji, ponieważ należy podjąć decyzję o kolejnym 
zobowiązaniu. Pani skarbnik powiedziała, że nie ma decyzji banku, więc może należy 
przełożyć decyzję o podjęciu uchwały.  
Skarbnik Anna Dobrowolska powiedziała, że mamy decyzję banku, ale nie 
wszystkich. Natomiast, co to zmieni, kiedy otrzymacie informację, że oprocentowanie 
obligacji będzie wynosiło 1,3% i to nie przeszkadza w podjęciu uchwały, ponieważ 
zostanie wybrana najtańsza oferta. 
Radny Patryk Andrzejewski powiedział, że dziwi się oskarżeniom, że nie chcemy 
inwestycji. Ponadto radny powiedział, że nie słyszał o rozmowach z powiatem na 
temat przesunięć. Radny odniósł się do inwestycji, że radnym nie są przedstawiane 
propozycje różnych możliwości realizacji zadań. 
Radny Rafał Zagórski poinformował radnego Kalinkę o gminach, które nie mają 
długu, ale i inwestycji to Działoszyce, Gorbaczowo, Łomnica. Następnie radny 
powiedział, że dziwi jego podejście radnych, że nie są przeciwni inwestycją, ale są 
przeciw obligacjom. Nie możemy inwestycji przekładać, bo za dwa lata Unia nie da 
nam pieniędzy i jak zapłacimy. 
Radny Patryk Andrzejewski zwrócił się do radnego Zagórskiego, że chyba nie 
słuchał na wczorajszej komisji, ponieważ nie wie, jakie są konsekwencje wzięcia 
obligacji.  
Radny Rafał Zagórski powiedział, że Burmistrz informował na wczorajszej komisji, 
że gmina wchodzi w ten sam pułap zadłużenia, jaki miała dwa lata temu, wiec czego 
mamy się obawiać, nic nam nie grozi. Obligacji nie bierzemy na niepotrzebne cele, 
ale na pokrycie inwestycji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odniósł się do kwestii dofinansowania, że to nie 
są środki dane, ale trzeba się o nie bardzo mocno starać.   
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 



              2 głosami „przeciw” 
              1 głosem „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.254.2017 
 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2017 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy poinformowała o zmianie, którą należy 
wprowadzić w wydatkach budżetu. Zmiana dotyczy wydatków majątkowych i jest 
zmianą klasyfikacji zadania. Dotyczy to przebudowy drogi gminnej w miejscowości 
Przywsie, zadanie to jest wykonywane w porozumieniu z Gminą Rawicz. Za 
wykonanie tego zadania, każda gmina będzie płaciła za część swojej własności. 
Kwota zadania nie zostaje zmieniona i wynosi 145 tys. zł. Ogólnie wydatki majątkowe 
nie ulegają zmianie i są w wysokości 15.858.229.99 zł  
Radny Karol Kalinka skierował zapytanie, czy radni będą głosować zmiany 
omówione przez p. Skarbnik. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Skarbnik, aby powtórzyła gdzie 
zostaną wprowadzone zmiany  
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy poinformowała o zmianach: 
Załącznik nr 1 –kwota zostaje pomniejszony o 145 tys. zł, po zmianie dotacja będzie 
wynosić 4.700.053,-zł  
Paragraf 8 uchwały otrzymuje nowe brzmienie- ustala się kwotę dotacji z budżetu 
w wysokości 4.700.053,-zł w tym: dla jednostek spoza sektora finansów publicznych 
w wysokości 693.303,-zł, dla sektora finansów publicznych w wysokości  4.006.750,-
zł zgodnie z załącznikiem Nr 1. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie wniosek w sprawie 
zmiany do projektu uchwały, które zostały omówione przez p. Skarbnik. 
Radni przyjęli wniosek jednogłośnie (15 głosów „za”).  
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały wraz z przyjętymi 
zmianami pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
              0 głosów „przeciw” 
              2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.255.2017 
 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2017 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
              0 głosów „przeciw” 
              2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.256.2017 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Trzebnickiemu. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 



Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.257.2017 
 

Projekt uchwały nr 9 w sprawie zmiany uchwały nr 0007.XIII.98.2015 Rady 
Miejskiej w Żmigrodzie z dnia 05.11.2015r. w sprawie przyjęcia planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Żmigród.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.258.2017 
 

Projekt uchwały nr 10 w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obrębu geodezyjnego Dębno w gminie 
Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXX.259.2017 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad informacji i sprawozdań. 
Burmistrz Rober Lewandowski złożył informacje za okres od 07.06.2017r. do 
27.09.2017r. w okresie tym zostało podjętych 60 zarządzeń. 
1) w sprawie zatwierdzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej 

im. ks. Jana Twardowskiego w Powidzku, który odbył się 9 czerwca br. 
2) w sprawie cofnięcia z dniem 1 czerwca br. wypłaty stypendium sportowego 

Martynie Gromczyńskiej – zawodniczce klubu sportowego UKS „SOKÓŁ” 
Żmigrodzie, 

3) w sprawie cofnięcia z dniem 1 sierpnia br. wypłaty stypendium sportowego 
Grzegorzowi Mazurek i Krystianowi Jajko – zawodniczce klubu sportowego MKS 
Piast Żmigród oraz Natalii Ostromeckiej –zawodniczce Klubu UKS Sokół Żmigród, 

4) w sprawie sprostowania udziału nieruchomości wspólnej oraz w prawie 
użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w Żmigrodzie przy pl. Wojska 
Polskiego 13-14, 

5) cztery zarządzenia w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie 
bezprzetargowym na rzecz najemcy lokal mieszkalny stanowiący własność Gminy 
Żmigród wraz ze sprzedażą procentowego udziału w gruncie: 

 Żmigród ul. Wiejska 18a/2, 

 Żmigród ul. Wilińska 8/5, 

 Żmigród ul.23 Stycznia 5-7-9, 

 Żmigród ul. Kolejowa 8/5 
6) w sprawie wydzielenia z mieszkaniowego zasobu Gminy Żmigród lokali 

socjalnych; Żmigród ul. Poznańska 20/6 i Książęca Wieś 1/1 
7) w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomość stanowiącą 

własność Gminy Żmigród, położoną w Żmigrodzie działki nr 11/19 AM4                 



o pow.154m2 na rzecz współwłaścicieli przyległej nieruchomości celem 
poprawienia warunków jej zagospodarowania, 

8) w sprawie przeznaczenia do oddania w użyczenie na okres jednego roku 
Polskiemu Czerwonemu Krzyżowi –Dolnośląski Oddział Okręgowy we Wrocławiu 
grunty pod lokalizację kontenerów na odzież używaną: Łapczyce -1m2 na działce 
127/3,  

 Kliszkowice -1m2 na działce 21/2,  

 Borzęcin -1m2 na działce 179/1,  

 Dobrosławice -1m2 na działce 128/1,  

 Kaszyce Milickie -1m2 na działce 89/2,  

 Laskowa -1m2 na działce 93/1,  

 Dębno -1m2 na działce 362,  

 Chodlewo -1m2 na działce 183,  

 Żmigród -1m2 na działce 29/1 Am14,78/1 AM23, 4/8 AM19, 35/10 AM11 i 17 
AM13, 

9) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę na czas nieokreślony w trybie 
bezprzetargowym na rzecz Jana Górskiego działki nr 318/6 AM obręb Laskowa     
o pow.0,82 ha, 

10) w sprawie oddania w użyczenie na rzecz Zespołu Placówek Kultury                
w Żmigrodzie nieruchomość zabudowaną budynkiem remizy strażackiej, 
stanowiącą część działki Gminy Żmigród nr 186/1 AM 1 obręb Powidzko               
o pow.0.16 ha z przeznaczeniem na realizację inwestycji pod nazwą; rozbudowa    
i przebudowa budynku remizy Ochotniczej Straży Pożarnej w wyniku, której 
powstanie budynek świetlicy wiejskiej wraz z remizą,    

11) w sprawie sprzedaży w trybie ustnego przetargu nieograniczonego 
nieruchomość niezabudowaną, stanowiącą własność Gminy Żmigród, położona    
w obrębie Sań działka nr 40/2 AM 1 o pow.0.2856 ha, 

12) w sprawie sprzedaży w trybie ustnego przetargu nieograniczonego 
nieruchomość niezabudowaną, stanowiącą własność Gminy Żmigród, położona    
w obrębie Osiek działka nr 173 AM 1 o pow.0.09 ha  

13)  w sprawie rezygnacji z przysługującego Gminie Żmigród prawa pierwokupu 
własności nieruchomości działka nr 25/11 AM1 obręb Żmigródek o pow.0.1863 ha,  

14) w sprawie przeprowadzenia drugiego przetargu nieograniczonym na sprzedaż 
udziału Gminy Żmigród wynoszącego ½ część w niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej, położonej w Borzęcinie działka nr 189/2 AM 1 o pow.0.1965 ha. 
Ustalono cenę wywoławczą w kwocie 12.500,00 zł z uwagi na nieskuteczność 
sprzedaży w pierwszym przetargu, 

15) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym 
na okres jednego dnia tj. na dzień 19 sierpnia 2017r. działka nr 263 AM1 obręb 
Korzeńsko o pow.0.0991 ha w celu lokalizacji cyrku przez Cyrk Katiusza                
z siedzibą w Łośnie. Ustalona czynsz w kwocie 100,00zł +23% podatku VAT, 
łącznie 123,00zł, 

16) w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy lokal 
mieszkalny nr 1 o pow. użytkowej 101,00m2, położony na parterze budynku 
posadowionego w granicy działki nr 198/4 Am1 obręb Radziądz o pow.0.0903 ha 
wraz ze sprzedażą udziału w częściach wspólnych budynku,  

17) w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy lokal 
mieszkalny nr 2 o pow. użytkowej 59,00m2, położony na parterze budynku 
posadowionego w granicy działki nr 198/4 Am1 obręb Radziądz o pow.0.0903 ha 
wraz ze sprzedażą udziału w częściach wspólnych budynku,   



18) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne ustanowienia ograniczonego 
prawa rzeczowego w formie służebności przesyłu na rzecz Miejskiego Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Żmigrodzie Sp. z o.o.  na nieruchomościach 
stanowiących własność Gminy Żmigród, oznaczonych w operacie ewidencji 
gruntów i budynków, jako działki: nr 199/3, 199/4, 199/5, 199/7 i 199/8 AM 1 obręb 
Garbce, 

19) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne ustanowienia ograniczonego 
prawa rzeczowego w formie służebności przesyłu na rzecz przedsiębiorstwa 
Gospodarki Komunalnej „Dolina Baryczy” Sp. z o.o.  na nieruchomościach 
stanowiących własność Gminy Żmigród, oznaczonych w operacie ewidencji 
gruntów i budynków, jako działki: nr 199/3, 199/4 Am 1obręb Garbce, 

20) w sprawie przeznaczenia do zamiany nieruchomości niezabudowanej 
położonej w obrębie Żmigród w granicach działki nr 11/5 AM 15 o pow.0.0452 ha 
na nieruchomości niezabudowane położone w obrębie Żmigrodu w granicy działek 
nr 23/7 Am 10 o pow.0.0142 ha i 23/9 AM 10 o pow.0.0271 ha będących              
w użytkowaniu wieczystym Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska”              
w Żmigrodzie. Zmiana gruntu nastąpiła nieodpłatnie. Zmiana zostaje dokonana     
w związku z uregulowaniem faktycznego stanu użytkowania przedmiotowych 
nieruchomości, 

21) siedem zarządzeń w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami        
i paragrafami w budżecie Gminy Żmigród na 2017r. 

22) pięć zarządzeń w sprawie zmian w budżecie Gminy Żmigród na 2017r.: 

 zwiększono planowane dochody i wydatki o kwotę 3.916,00zł. Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 72.007.049,03zł, a wydatki wynoszą 
71.150.061,03zł,  

 zwiększono planowane dochody i wydatki o kwotę 107.338.00zł. Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 72.144.387,03zł, a wydatki wynoszą 
71.257.399,03zł,  

 zwiększono planowane dochody i wydatki o kwotę 182.902,70zł. Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 72.297.289,73zł, a wydatki wynoszą 
71.440.301,73zł, 

 zwiększono planowane dochody i wydatki o kwotę 41.112,62zł. Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 72.338.402,35zł, a wydatki wynoszą 
71.481.414,35zł, 

 zwiększono planowane dochody i wydatki o kwotę 148,37zł. Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 72.338.550,72zł, a wydatki wynoszą 
71.481.562,72zł, 

23) w sprawie opracowania materiałów planistycznych do opracowania projektu 
budżetu Gminy na 2018r. 

24) w sprawie przedstawienia sprawozdania z wykonania Budżetu Gminy Żmigród 
za I półrocze 2017r. 

25) w sprawie powołania Komisji Wyborczej Budżetu Obywatelskiego                   
w Żmigrodzie do przeprowadzenia głosowania mieszkańców na projekty 
zgłoszone w ramach Budżetu Obywatelskiego Żmigrodu na 2018r. oraz określenia 
trybu jej pracy i zadań, 

26) w sprawie zatwierdzenia wyników głosowania nad Budżetem Obywatelskim 
miasta Żmigród na 2018r. W wyniku głosowania mieszkańcy wybrali do realizacji: 
remont chodnika na ul. Kwiatowej w Żmigrodzie- kwota 200 tys. zł   

27) w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej dla p. Lidii Ratajczak 
nauczyciela edukacji wczesnoszkolnej w Szkole Podstawowej im. Polskich 



Olimpijczyków w Korzeńsku, ubiegającej się o awans na stopień nauczyciela 
mianowanego, 

28)  w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej dla p. Agnieszki Mierzwa 
nauczyciela języka angielskiego w Szkole Podstawowej im. ks. Jana 
Twardowskiego w Powidzku, ubiegającej się o awans na stopień nauczyciela 
mianowanego,  

29) w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej dla p. Marty Reginy Judzińskiej-
Fukiet nauczyciela języka niemieckiego w Zespole Szkół Dwujęzycznych,             
w Żmigrodzie, ubiegającej się o awans na stopień nauczyciela mianowanego,  

30) w sprawie wynagrodzenia członków wchodzących w skład Komisji 
Egzaminacyjnej dla nauczycieli ubiegających się o awans na stopień nauczyciela 
mianowanego. Za udział w posiedzeniu członek wchodzący w skład Komisji 
Egzaminacyjnej otrzyma 210 zł brutto od rozpatrzonego wniosku   

31) w sprawie powierzenia p. Mirosławowi Motwickiemu stanowiska Dyrektora 
Szkoły Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Korzeńsku na okres od dnia 01 
września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2022r.  

32) w sprawie udzielenia pełnomocnictwa p. Mirosławowi Motwickiemu 
Dyrektorowi Szkoły Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Korzeńsku do 
dokonywania czynności prawnych związanych z prowadzeniem jednostki             
w granicach zwykłego zarządu, 

33) w sprawie powierzenia p. Sylwii Sułek-Balcerzak stanowiska Dyrektora 
publicznego Przedszkola w Żmigrodzie na okres od dnia 01 września 2017r. do 
dnia 31 sierpnia 2022r.  

34) w sprawie udzielenia pełnomocnictwa p. Sylwii Sułek-Balcerzak Dyrektorowi 
Publicznego Przedszkola w Żmigrodzie „Zielona Dolina” do dokonywania 
czynności prawnych związanych z prowadzeniem jednostki w granicach zwykłego 
zarządu, 

35) w sprawie powierzenia p. Jerzemu Siudzie stanowiska Dyrektora Szkoły 
Podstawowej im. ks. Jana Twardowskiego w Powidzku na okres od dnia 01 
września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2022r.  

36) w sprawie udzielenia pełnomocnictwa p. Jerzemu Siudzie Dyrektorowi Szkoły 
Podstawowej im. ks. Jana Twardowskiego w Powidzku do dokonywania czynności 
prawnych związanych z prowadzeniem jednostki w granicach zwykłego zarządu, 

37) w sprawie upoważnienia p. Anity Gawłów – pomoc administracyjna Urzędu 
Miejskiego w Żmigrodzie do załatwienia spraw z zakresu administracji publicznej 
w imieniu Burmistrza Gminy Żmigród,   

38) w sprawie wyznaczenia p. Justyny Jurek-Miler nauczyciela Publicznego 
Przedszkola w Żmigrodzie „Zielona Dolina” do zastępowania dyrektora                 
w przypadku jego nieobecności, 

39) w sprawie wyznaczenia p. Wiktora Petruś nauczyciela Szkoły Podstawowej 
im. Janusza Korczaka w Barkowie do zastępowania dyrektora w przypadku jego 
nieobecności, 

40) w sprawie wyznaczenia p. Wioletty Makowiczuk nauczyciela Szkoły 
Podstawowej w Radziądzu do zastępowania dyrektora w przypadku jego 
nieobecności, 

41)  w sprawie wyznaczenia p. Elżbiety Rychlickiej nauczyciela Szkoły 
Podstawowej im. ks. Jana Twardowskiego w Powidzku do zastępowania dyrektora 
w przypadku jego nieobecności, 

42)  w sprawie wyznaczenia p. Gabrieli Maziarz nauczyciela Szkoły Podstawowej 
im. Polskich Olimpijczyków w Korzeńsku do zastępowania dyrektora szkoły          



w przypadku jego nieobecności, 
43) w sprawie skierowania projektów uchwał do Rady Miejskiej w Żmigrodzie.   
 Inne informacje: 
Środki zewnętrzne: 

 dotacja z Lasów Państwowych w wysokości 170 tys. zł na budowę dwóch dróg    
w miejscowości Radziądz i Przywsie, inwestycje zostaną wykonane w tym roku   

 dotacja z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 150 tys. zł, środki zostaną 
przeznaczone na rozbudowę OSIR-u 

 dotacja na II etap budowa ścieżek rowerowych w wysokości 4.406.000,-zł na 
inwestycje o wartości ponad 5 milionów złotych Ścieżka zostanie wykonana od 
OSIR-U przez miasto do Zespołu Pałacowo Parkowego, a następnie wzdłuż rzeki 
Barycz przez folder Jamnik i przysiółek Jamnik do Osieka. Obecnie trawa budowa 
I etapu ścieżki rowerowej OSIR przez Przedkowice, Dobrosławice do granic          
z gminą Prusice. Burmistrz poinformował, że może uda się pozyskać środki na 
budowę ścieżki rowerowej przez Osiek, Książęcą Wieś do granicy z gminą Milicz. 
Po wybudowania wszystkich ścieżek rowerowych łącznie na terenie gminy 
Żmigród będzie ok.25 km.   

Podziękowania  

 Burmistrz podziękował wszystkim, którzy włączyli się w organizację Dożynek 
Gminnych w sołectwie Ruda Żmigrodzka.  

 Burmistrz podziękował wszystkim, którzy brali udział w imprezie „Dni Karpia”        
w Rudzie Żmigrodzkiej.  

 

Radny Dariusz Gierus zwolnił się i opuścił sesję. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za złożone 
sprawozdanie.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Interpelacji i zapytań Radnych.  
Radny Karol Kalinka złożył dla Burmistrza Roberta Lewandowskiego gratulacje za 
pozyskane dotacje. Następnie radny poprosił o informację w sprawie budowy 
zadaszonego śmietnika przy ul. Zielonej w Żmigrodzie. 
Radna Bożena Żołnierowicz skierowała zapytanie, kiedy zostanie postawiana wiata   
Przystankowa na zatoczce przy piątce.  
Radny Leszek Kraszewski skierował zapytania w sprawie kosztu wykupu terenu 
pod budowę ronda w Żmigrodzie. Następnie radny odniósł się do inwestycji, których 
znaczna część jest skumulowana w mieście. Kontynuując temat radny powiedział, że 
należy wprowadzić równowagę budżetową i zaapelował, żeby układając budżet na 
2018r. większość inwestycji została zaplanowana dla terenach wiejskich, ponieważ 
tam mieszka znaczna część społeczeństwa naszej gminy. Kolejnym tematem, który 
poruszył radny była budowa kampusu, co z budową? 
Następnie radny Kraszewski poruszył temat dowozów do szkół, aby umożliwić dla 
mieszkańców przejazd dowozami szkolnymi, ponieważ z niektórych miejscowości 
jest trudny dojazd do Żmigrodu. Kontynuując temat radny powiedział, że rodzice 
zgłaszają, że brakuje dowozów po 7 i 8 lekcji dotyczy Żmigródka. Radny zwrócił się   
o przeprowadzenie głębokiej analizy tematu dowozów i jego poprawę. 
Pan Artur Knappik kierownik ref. AGN udzielił odpowiedzi w sprawie budowy 
zadaszonych śmietników przy ul. Zielonej w Żmigrodzie.  Kierownik poinformował, że 
obecnie są na etapie opracowania dokumentacji projektowej, ponieważ ten teren jest 
w strefie zagrożenia powodzią i wymaganie jest zezwolenie wodnoprawne. Na 
zakończenie p. Kierownik powiedział, że ma nadzieję, że inwestycja rozpocznie się  



w tym roku.  
Burmistrz Robert Lewandowski udzielił odpowiedzi na postawione zapytania: 
Wiata przystankowa   
Wiata prawdopodobnie zostanie wykonana w roku następnym. 
Wykup terenu pod rondo 
Teren został wyceniony przez rzeczoznawców, wycena trafiła do Urzędu 
Wojewódzkiego do zatwierdzeniu, a po zatwierdzeniu informacja zostanie przesłana 
do urzędu. Kwotę wyceny po połowie płaci gmina i Urząd Marszałkowski  
Inwestycja w gminie 
Gmina Żmigród jest gminą miejsko-wiejską. Inwestycje są budowane i realizowane 
na terenie miasta i terenach wiejskich. Gmina stara się wykorzystywać środki 
dofinansowania zewnętrznego. Zostały pozyskane i są pozyskiwane środki na 
budowę świetlic wiejskich, budowę dróg i chodników. Jak patrzy się na budżet to 
miasto nie dominuje. Ponadto inwestycje, które są prowadzone w mieście były 
potrzebne od lat, ale nie było możliwe pozyskanie dofinansowania. Gmina w sposób 
gospodarny wykorzystuje możliwości, które są, żeby robić to w sposób jak 
najbardziej racjonalny. Jeżeli nie było można pozyskać dofinansowania to, po co 
budować i wykładać swoje środki w 100%.Kolejną dużą inwestycją, która będzie na 
terenach wiejskich to budowa ścieżek rowerowych, które będą służyć mieszkańcom 
wsi i miasta. 
Kampus 
Na dziś stan jest taki, że zostało wysłane pismo do Urzędu Marszałkowskiego           
o przedłużenie terminu realizacji do września 2019, ponieważ kampus zostanie 
wybudowany w formuje zaprojektuj i wybuduj. Po otrzymaniu pozytywnej odpowiedzi, 
zostanie ogłoszony przetarg dla Żmigrodu można to sprawdzić na stronie 
internetowej Aglomeracji Wrocławskiej. 
Dowozy     
Dzieci do Gimnazjum są doważone z całej gminy oraz do szkół podstawowych na 
terenach wiejskich i jest to prawie 800 uczniów. Decyzje o godzinach dowozów są 
podejmowane w oparciu o informacje uzyskane od dyrektorów szkół. W najbliższym 
czasie nie będzie tak, że uczeń kończy lekcje i od razu ma autobus, ale są świetlice, 
w której uczeń może poczekać na autobus. Z przewoźnikiem, który wygrał przetarg 
jest prowadzony partnerski dialog, aby wszystkie rzeczy w tej materii dograć. Nie ma 
sytuacji, aby uczniowie nie byli dowożeni, kiedy odległość wynosi 3 lub 4 km, 
ponieważ uczniowie wsiadają do autobusu. Zgodnie z przepisami w zależności od 
wieku dziecka gmina nie musi dowozić do szkoły uczniów, którzy mieszkają              
w granicach 3 lub 4 km od szkoły.  Sytuacja ustabilizuje się od 1 września 2019r., 
kiedy będzie pięć szkół podstawowych i dzieci z obwodów będą dowożone do szkół. 
Radny Leszek Kraszewski powiedział, ze dzieci, które mają po 7 lub 8 lekcji są 
przez nauczycieli zwalniani z ostatnich zajęć, ponieważ nie mają autobusu po 
lekcjach. Kontynuując temat Radny dodał, że z przewozami nie jest dobrze i nie jest 
to jego głos tylko rodziców. Kolejnym tematem, który poruszył radny dotyczył 
pozyskani środków z programu OSA. Nowy program Ministerstwa Sportu i Turystyki, 
który ma służyć dzieciom, rodzinom, młodzieży, seniorom. Projekt skierowany jest do 
wszystkich samorządów. Najmniej zamożne gminy będą mogły ubiegać się nawet     
o 70 proc. dofinansowania z ministerstwa. Radny powiedział, że będzie wnioskował   
o wybudowanie z tego programu siłowni zewnętrznej w miejscowości Żmigródek oraz 
wybudowaniu MAŁEGO ORLIKA, ponieważ widzi taką potrzebę. Radny zaapelował, 
aby w budżecie na 2018r. zadania te zostały umieszczone w budżecie. Na 
zakończenie Radny powiedział, że nie będzie przeciwny Programowi Delfinek, jeżeli 



mała pływalnia powstanie przy szkole, ponieważ jest potrzebną inwestycją.   
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do Programu OSA, iż będą rozważać, 
wspólnie z radnymi, gdzie takie obiekty sportowe powstaną na terenie gminy. 
Następnie burmistrz odniósł się do Programu Delfinek, że będzie trzeba w tym 
temacie podjąć decyzję, ponieważ otrzymamy dotację na budowę małej pływalni.  
Burmistrz powiedział, że przy dogodnym montażu finansowym pływalnię będzie 
można wybudować za 55-65% środków zewnętrznych. Decyzja o budowie pływalni 
nie będzie łatwą decyzją ze względu na jej wartość. Teren pod inwestycję został 
zabezpieczony przy Zespole Szkół Dwujęzycznych i pływalnia będzie zaspakajała 
potrzeby szkoły oraz mieszkańców.   Na zakończenie p. Burmistrz powiedział, że 
cieszy się, że radny Kraszewski pozytywnie odniósł się do Programu Delfinek.  
Radni nie zgłosili innych interpelacji i zapytań Radnych.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Wolnych wniosków i zapytań. 
Sołtys z Kaszyc Milickich poprosił o informacje na temat problemów z budową 
oczyszczalni. 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że Spółka PGK ubiega się               
o pozwolenie na budowę i ma problem z uzyskaniem pozwolenia w Starostwie. Pani 
Prezes PGK informowała, że kiedy nie uzyska pozwolenia na prowadzenie inwestycji 
to odwoła się do Sądu. Na zakończenie p. Burmistrz powiedział, że ma nadzieję, że 
Spółka uzyska pozwolenie i w Kaszycach Milickich powstanie kanalizacja, podobna 
sytuacja jest w Barkowie i Barkówku.    
Radni nie zgłosili wolnych wniosków i zapytań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołu z sesji nr XXVIII i XXIX 
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokół nr XXVIII       
i XXIX. 
Protokoły zostały przyjęty jednogłośnie ( 14 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji Przewodniczącego rady. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował: 

 do 30 września br. można składać wnioski do projektu budżetu na 2018r. 

 25 października br. o godz.10 odbędzie się Konferencja „Początki Oświaty na 
Ziemi Żmigrodzkiej ” organizatorem jest DOND Wrocław, Urząd Miejski                 
w Żmigrodzie i Szkoła Podstawowa im. Bolesław Chrobrego w Żmigrodzie. 
Zaproszenia zostaną dostarczone w terminie późniejszym. 

 Klub Seniora i Środowiskowy Dom Samopomocy zapraszają na wystawę prac 
plastycznych wykonanych w ramach Programu Profilaktyki Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. Prace można oglądać w Bibliotece.     

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XXX SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1430. 
Protokołowała ; 
Małgorzata Schnitzer  
 


